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Forældrebestyrelses møde i Dagtilbud Højvangen 

Mødedata 

Mødedato D. 25. oktober 2023. 

Mødetidspunkt kl. 19.00-21.00 

Mødested Elverhøj 

Deltagere 
Carina Dyreborg Prip, Anne Mølgaard Juul, Mette Skovby Jensen, Henrietta Skov Andersen, Lone 
Alstrup Toft, Viola Mie Skovhus, Louise Hove Krog, Mads Frisk Sørensen, Tasja Jeanette Nielsen, 
Ulla og Pauline 

Afbud Amanda Blackwell (Fredensgaard) 

Referent/ 
Mødeleder/ordstyrer: 

Referent, Camilla 
Ordstyrer, Gitte Ibsen 

Dagsorden 

  

Punkt Dagsorden Beskrivelse af punkter 
samt indstilling: 
 

Referat og ansvarlige: 

    

 
 

Godkendelse af referat og dagsorden 

 

  

1.  • Nyt fra Ledelsen  

➢ Ny institution i Stilling, hvor 

langt er vi? 

➢ Minimumsnormering, skriv 

til forældre og personale. 

➢ Nedskæring af åbningstiden 

med ½ time om ugen, hvad 

går vi med? 

➢ Sygefravær  

➢ Dialogmøde med børn og 

unge udvalget om vores nye 

børn og unge politik i 

Skanderborg kommune 

 
 

Nyt fra ledelsen  
Ny institution i Stilling 
Der er kommet arkitekter og 
ingeniør på. Der er kommet forslag 
til både plantegning og udemiljø. 
Det bliver enten i 
genbrugsmateriale eller træ den 
skal bygges i. Byrådet har 
besluttet hvor bygningen skal 
lægge, så den er indbydende. Der 
bliver måske noget fælles udenfor 
grunden, som er skal fungere som 
et bindeled mellem institutionen og 
idrætsmiljøet.  
 
Minimumsnormering – skriv til 
forældre og personale 
Vi har fået information om hvordan 
vi regner minimumsnormeringen 
ud nu. Det pædagogiske 
personale tæller 100%, leder 
tællere 85%, pædagogstuderende 
tæller 43% og PAU elever 24%.  
Pt. ligger vi i vuggestuen på 3,28, 
og den skal lægge på 3,0. 
I børnehaven skal vi lægge på 6,0  
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Og vi lægge på 6,24.  
Vi skal nå minimumnormingen i 
2024.  
 
Ledelsen vil gerne have feedback 
på et skriv som skal sendes til 
forældrene i denne forbindelse.  
 
Tilbagemeldinger på skrivet: Det 

er til at forstå😊  

 
Måden vi har forvaltet det på er: 
Fredensgård og Skovtroldene: Har 
udnyttet fællesområder og indkøbt 
til at lave til gode læringsmiljøer 
Regnbuen: Har lavet legepladsen 
til et bedre læringsmiljø. 
Elverhøj: Har lavet deres 
personalerum i vuggestuen om til 
en ekstra stue.  
 
Der er negative tilbagemeldinger 
fra flere forældre omhandlende at 
man skal betale vuggestue taks i 
januar, februar og marts, da det 
opleves som uretfærdig. Der er 
desværre ikke meget at gøre ved 
det, da det er politisk besluttet.  
 
Nedskæring af åbningstiden 
med ½ time om ugen 
Vi har kigget på hvornår der er 
færrest børn. Det er der enten 
mandag eftermiddag eller fredag 
eftermiddag. Der er flertal for at 
det bliver fredag, hvor vi 
nedskærer med 30 min. Dermed 
bliver åbningstiden 6.30-16.00.  
 
Sygefravær 
Vores sygefravær er faldene, vi 
har den sidste måned haft 3,7% 
og i gennemsnit de seneste 12 
måneder haft 5,4%. Der er mange 
ting som kan være en forklaring på 
det. Det kan være pga. bedre 
normeringer. Det kan være fordi at 
vi har igangsat fokus på det det 
gode samarbejde. Det kan være 
fordi at vi har ansat fast vikar.  
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Carina: Forklaringen kan også 
være at der er kommet en god 
stabil ledergruppe som handler og 
rekruttere gode folk.  
 
Dialogmøde med børn og unge 
Vi har i husene afleveret tegninger 
som børnene har lavet 
omhandlende ”fællesskab”.  
 
En del af bestyrelsen samt Gitte 
Ibsen har været til dialogmøde 
med børn og unge. Her var fokus 
som vi valgte ”fællesskab”. Der var 
mange som havde tegnet deres 
familie, og det har vi et ønske om 
at udbrede til at børnene også kan 
se fællesskaber i deres 
institutionsliv og deres fritidsliv. De 
talte om, om hvorvidt alle børn 
befinder sig i privilegeret 
positioner. Om vi tilbyder 
læringsmiljøer som har 
progressioner, så det favner alle 
børn.  
 

2. p
å 
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Kost princip og god mad kultur – feedback 
og evaluering 

 Evaluering og feedback fra 
forældrene 

• Kan der tilføjes at 
forældrene skal vide hvis 
der er nogle som har 
specielle kosthensyn.  

• Slet den sidste del, hvor 

der står Skovtroldene😉 

3. 4
. 

Tema om søvnprincip 
 

 Hvad er det vigtigt at tage højde 
for, når vi udarbejder principper 
i bestyrelsen? 

• Hvor tidligt børnene 
kommer i institution.  

 
Hvad vil være vigtigt for jer som 
forældre at få af viden om i 
forhold til søvn 
 
 
Hvornår bliver det svært i 
samarbejdet med personalet? 

• Hvis personalet holder 
hårdt på at barnet skal 
sove uanset hvad. 
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Hvad skal med i søvn 
princippet, som vil give jer 
værdi som forældre? 

• At man ser på det enkelte 
barn.  

• At det er det enkelte barn 
man kigger på i stedet for 
skemaer.  

 

4.  Evt.  
Tilbagemelding/kommentar fra en forældre 

 Tilbagemelding /kommentar fra 
en forælder.  
En forælder har kontaktet 
bestyrelsen ift. at der måske er 
mulighed ift. at etablere en 
legeplads, hvor det er 
virksomheder som betaler for 
legeredskaber imod reklame.  
Gitte Ibsen vil undersøge det om 
det har en betydning ift. 
indkøbsaftaler.  
Carina undersøger om hendes 
mand har nogle kontakter.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


